

國立清華大學跨院國際博士班學位學程與境外大學辦理雙聯學制境 外學生博士班修課、考試及其他相關規定

105 年 4 月 13 日學程執委會會議通過

109 年 11 月 12 日 109 學年度第 3 次學程執行委員會通過

1. 本規定適用於依「國立清華大學與境外大學辦理雙聯學制實施辦法」核准就讀跨院國際學程博士班（以下簡稱本學程）之境外大學研究生。
2. 前條研究生之修課，依「國立清華大學學則」第五十八條、兩校合約或備忘錄、及本學程博士班修業規範辦理；其中應修習本校研究所專業課程至少 6 學分(B-或 70 以上)及 2 學分本學程科號之書報討論課。**學士逕行修讀博士學位之研究生則至少應修畢研究所專業課程 14 學分，其中包含 IPHD 科號「書報討論」2 學分。**
3. 第一條之研究生應修習並通過「國立清華大學學術研究倫理教育課程」(0 學分)。
4. 非英語系國家之學生，其英語能力依本學程博士班學生第一外國語之畢業規定辦理並提出證明。
5. 本學程博士班資格考核，由該學生原就讀學校提供相關證明文件送學程辦公室審核（原就讀學校所修習之資格考核相關科目可予以認定），如有必要得另進行口試。
6. 欲申請「正式論文口試」須滿足以下條件方可進行。
 - a. 必須通過資格考核。
 - b. 以本學程博士生為名義，與指導教授共同署名，至少發表一篇(含正式接受刊登)與博士論文相關之 SCI 或 SSCI、A&HCI 論文，並且為主要作者。
7. 本學程博士學位考試方式（含論文、口試相關作業）及其他事項依兩校合約或備忘錄、及本學程博士班修業規範辦理。
8. 本規定經學程執委會會議通過後實施。

The International Collegiate Ph.D. Program & Overseas University Dual Degree Programs, National Tsing Hua University Academic Regulations for International Students

Approved by the International Collegiate Ph.D. Program Admission Executive Committee Meeting on April 13, 2016

1. The regulations apply to international students from foreign countries who have obtained admissions from the International Collegiate Ph.D. Program of National Tsing Hua University (NTHU).
2. In accordance with No.58 of the National Tsing Hua University's Academic Regulations, dual agreements from both universities or MOU, and Program's academic regulations, graduate students enrolling in the International Collegiate Ph.D. Program are required to take at least 6 credits from NTHU doctoral level core courses (B- or above 70) and 2 credits from seminar courses offered by the International Collegiate Ph.D. Program, NTHU. **Direct PhD degree student must take at least 14 credits, including 2 credits from IPHD seminar courses.**
3. Graduate students from the International Collegiate Ph.D. Program must enroll in the NTHU Online Academic Research Ethics Education Course (0 credit).
4. Students from Non-English speaking countries, with the approval from the NTHU International Collegiate Ph.D. Program, require competency in English as part of the requirements for graduate degrees. Such requirements are specified in catalog descriptions of the program. Students are responsible for certifying language competency.
5. The qualification requirements of the Ph.D. program should be provided by the student's original school. The relevant supporting documents should be sent to the NTHU International Collegiate Ph.D. Program office for examination and approval (the relevant subjects for the qualification examination of the original school can be identified), and if necessary, another oral examination needs to be arranged.
6. Prior to applying for final dissertation oral examination, students should:
 - (a). Pass the qualification examination.
 - (b). The graduate student should be the first author and publish the paper with his/her advisor as the co-author. At least one paper (including acceptance from a journal or a conference) on SCI, SSCI, A&HCI
7. The NTHU International Collegiate Ph.D. Program's graduation requirements (including dissertation and oral examination) and related regulations are in accordance with both schools' agreements, MOU and the NTHU International Collegiate Ph.D. Program academic regulations.
8. The regulations listed above are implemented after approved by the NTHU International Collegiate Ph.D. Program steering committee.

